

September 28, 2018

Good Afternoon,

Attached is a memo from SPVM Station 5, in Pointe-Claire, concerning a recent cyberbullying phenomenon that is spreading through various social media platforms.

Though no incidents have been reported at John Rennie, we are being vigilant and forwarding the SPVM's memo to our community.

Communiques are attached in both French and English.

Thank you.

Michael White

Vice-Principal



**Neighbourhood Police
Station**

5

395 St-Jean
Pointe-Claire, Québec, J7 V 7L2
Telephone: 514-280-0405
Fax: 514-280-0605

www.spvm.qc.ca

Momo Challenge: Cyberbullying via Social Media

Montréal, September 27th, 2018. The SPVM wishes to call on the vigilance of teachers and parents about a worrying phenomenon: the Momo Challenge. This challenge, which is in fact cyberbullying, is spreading through social media and is primarily targeting young people.

The user is first invited on a chat platform to contact Momo on WhatsApp. The initial message is similar to the following: *“Hi, I’m Momo. I know everything about you”* and is accompanied by a frightening character and personal information (name, email, address) that probably come from various social media platforms used and powered by the user.

Once the conversation begins, the Momo character will incite the young person to perform certain tasks or challenges under threat of reprisal. The first challenge usually takes the form of a chain of messages in which threats are formulated.

A few tips for young people

- Restrict your profile (private mode) to keep your information more confidential.
- Do not communicate or respond to messages from strangers.
- Do not open the link from Momo or links from unknown sources.
- Disable geolocation.
- Turn off your microphone and cover your computer’s camera when not in use.

Practical tip

- Pay special attention to signs of concern in young people such as risky behaviour, physical injury, unusual fatigue, changes in Internet use patterns, anxiety, etc.

What to do if you are a victim of the Momo Challenge?

- Do not try to meet the challenge.
- Take a screenshot of the message and contact the police.

For any additional information, do not hesitate to contact the socio-community officer at your neighbourhood police station at 514-280-0405

– 30 –

Source:

Liliana Bellucci
PDQ 5 - SPVM
514-280-0405



Poste de quartier

5

395, Boul. St_Jean
Pointe-Claire, Québec
H9R 3J2
Téléphone : (514) 280-0105
Télécopieur : (514)280-0605
www.spvm.qc.ca

COMMUNIQUÉ

Momo Challenge : cyberintimidation via les médias sociaux

Montréal, le 26 septembre 2018. Le SPVM souhaite faire un appel à la vigilance du personnel enseignant et des parents à propos d'un phénomène préoccupant : le Momo Challenge. Ce défi, qui est en fait de la cyberintimidation, se propage à travers les médias sociaux et vise principalement les jeunes.

L'utilisateur est d'abord invité sur une plateforme de conversation à contacter Momo sur la messagerie WhatsApp. Le message initial est du type : « *Salut, je suis Momo. Je sais tout de toi* » et est accompagné d'un personnage effrayant et d'informations personnelles (nom, courriel, adresse) qui proviennent probablement de différentes plateformes de médias sociaux utilisées et alimentées par l'utilisateur.

Une fois la conversation entamée, le personnage Momo incitera le jeune à commettre certaines actions ou des défis sous peine de représailles. Le premier défi demandé prend habituellement la forme d'une chaîne de messages dans lequel des menaces sont formulées.

Quelques conseils pour les jeunes

- Restreindre son profil (mode privé) pour garder ses renseignements plus confidentiels.
- Ne pas communiquer ou répondre à des messages d'inconnus.
- Ne pas ouvrir le lien provenant de Momo de même qu'aucun lien provenant de sources inconnues.
- Désactiver la géolocalisation.
- Éteindre son micro et couvrir la caméra de son appareil lorsqu'ils ne sont pas utilisés?.

Conseil pratique

- Porter une attention particulière aux signes préoccupants chez les jeunes, comme l'adoption de comportements à risque, des blessures physiques, une fatigue inhabituelle, des changements dans les habitudes d'utilisation d'Internet, de l'anxiété, etc.

Quoi faire si vous êtes victimes du défi Momo?

- Ne pas tenter de relever le défi lancé.
- Prendre une capture d'écran du message et communiquer avec la police.

Pour toute information supplémentaire, n'hésitez pas à communiquer avec l'agent sociocommunautaire de votre poste de quartier au 514 280-0405 ou 514-280-0055

-30 -

Source :

Hélène Jubinville
Agent sociocommunautaire
PDQ 5 - SPVM
514 280-0055